
„Jak jsme dali Trávu“  
aneb 

 beseda s plzeňským horolezcem Janem Trávníčkem 

 

V podvečer 1. března se v kinosále budovy Krajského ředitelství Policie ČR 

Plzeň uskutečnila před bezmála čtyřmi desítkami sedících, hledících a 

poslouchajících diváků beseda s horolezcem Janem Trávníčkem, jak sám uvádí 

pouze „trekokopcolezec“ a cestovatel, občanským zaměstnáním geodet, stár 40 

roků. Hosta nejdříve představil Tonda Šturm, který besedu zprostředkoval a 

následně se uvítání za obě pořadatelské organizace IPA Plzeň a NOSP č. 3 při 

MŘ Plzeň ujal Jarda Antoš, který přivítal hosta a všechny přítomné. Diváci po 

dobu více než dvou hodin sledovali prezentace a autentické záběry z několika 

vysokohorských výšlapů doplněné mluveným komentářem. Velkou zajímavostí 

byly bezesporu informace z nedokončeného rychlovýšlapu na Manaslu 

(8163m), jednu z nejvyšších hor světa. Při expedici Manaslu 2015 zachraňovala 

jeho horolezecká skupina dva horolezce z jiné výpravy, za což byli oceněni 

cenou Fair play. I přes jejich veškerou snahu se nepodařilo jednoho rakouského 

horolezce zachránit. Na závěr besedy zbyl dostatek času také na dotazy a 

odpovědi. Přihlížející měli možnost si prohlédnout, osahat, a hlavně potěžkat 

některé součástky výbavy a výstroje. Překvapující byl značný rozdíl mezi váhou 

oblečení (péřových bund) a nezvykle velkou hmotností horolezecké obuvi. 

Došlo i na selfíčko (pořízené mojí rukou). Na doplnění ještě uvádím, že Honza 

Tráva je historicky teprve pátý Čech, který zdolal druhou nejvyšší horu světa K2 

s výškou 8611 m. 

 Poděkování patří Tondovi Šturmovi za zprostředkování besedy a hlavně 

vedení KRP PČR Plzeň zastoupené plk. Mgr. Bc. Vratislavem Hubkou za 

zapůjčení kinosálu. 

Zpracoval Vítězslav Šmídl 

 

 



 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 


